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Zápis z 20. výroční konference Asociace knihoven vysokých škol ČR, z. s. 

konané dne 24. 2. 2022 

 

Přítomni: 

− pověření zástupci z členských vysokých škol, členové VV a hosté dle prezenční listiny 

− online: Romana Kasperkevičová (JAMU), Kateřina Sekaninová (VETUNI) 

− hosté: kandidáti Zuzana Činátlová (ZČU)  

− omluvena: Romana Applová (UPOL) - kandidátka 

Konferenci řídila předsedkyně VV – Hana Landová (ČZU). Akce proběhla v hybridní podobě: fyzicky v areálu 

ČZU + v online podobě na platformě MS Teams. 

 

1. Zahájení 

Předsedkyně VV AKVŠ ČR Hana Landová přivítala účastníky a zahájila 20. výroční konferenci.  

 

2. Volba pracovních komisí 

1. Mandátová komise (zástupce VV / PS EIZ: Lucie Panchártek Suchá + z pléna: Miloslava Faitová)  

2. Návrhová komise (zástupce VV: Helena Sedláčková + z pléna: Věra Svobodová)  

3. Volební komise (zástupce VV: Marie Otavová + z pléna: Hana Vochozková) 

 

K navrženému složení pracovních komisí nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti  

Navržení členové byli zvoleni jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 
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3. Schválení programu 

H. Landová představila program výroční konference: 

1. Volba pracovních komisí 

2. Aktuální informace z VV AKVŠ 

3. Zpráva o činnosti 2021 

4. Zpráva o hospodaření 2021 

5. Plán činnosti + rozpočet 2022 

6. Členské poplatky pro rok 2022 

7. Strategie AKVŠ 2022–2024 

8. Volby do VV AKVŠ 

9. Vyhlášení FPZC 2022 

10. Různé a diskuse 

11. Usnesení konference 

12. Závěr 

 

K navrženému programu nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 23 pro, 0 se zdržel, nikdo proti  

Navrhovaný program byl schválen jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 

 

4. Aktuální informace z VV AKVŠ   

− předsedkyně rekapitulovala třetí rok funkčního období 

− byla ustanovena nová pracovní skupina pro EIZ (koordinují a řídí Lucie Panchártek Suchá, Václav Šubrta), 

činnost skupiny je hodnocena pozitivně 

− minulý rok považujeme za stabilizovaný i z hlediska epidemiologické situace, nouzová řešení byla 

implementována do standardních procesů knihoven 

− přehled oblastí a témat, která se budou předávat novému VV 

− řešené projekty – CARDS PNG, CRP 18+, EOSC 

− spolupráce v rámci odborné komunity (ÚKR + RVŠ + AMG + SDRUK + SKIP + KI) 

− restart mezinárodní spolupráce (Lipsko, EBLIDA, LIBER) 

− sběr statistického výkazu AKVŠ je připraven, pro vyplňování bude zpřístupněn od 1. 4. 2022, plánujeme 

sběr v délce 2 měsíců, prodloužení termínu v naléhavých případech bude možné, kontaktujte případně 

jkriz@fss.muni.cz  
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5. Zpráva o činnosti za rok 2021 

− po roční pauze byly prezenčně realizovány konference BA2021 a Knihovnická akademie pro manažery 

KAM2021 

− byl zahájen projekt stáží – velmi úspěšně na UPOL na téma katalogizace, informační vzdělávání proběhlo 

v gesci ČZU 

− spolupracujeme na projektech NCIP VaVaI, CARDS/PNG, EOSC 

− projekt CRP 18+ ač finančně krácen, považujeme z hlediska spolupráce a dalšího možného rozvoje zapojení 

knihoven a kolegů za úspěšný 

− komunikace s MŠMT - v roce 2021 s náměstkem Dolečkem, nový VV čeká jednání s novým personálním 

složením MŠMT, pokračujeme v jednání s ÚKR, RVŠ 

− pracovní skupiny: 

o IVIG pokračuje v činnosti, letos bude zapojen do organizace konference NASIV 

o EIZ se rozjíždí a má stanové priority 

− téma OA/OS - sledujeme novinky v dané oblasti (M. Hrubá z FSS MU), R. Římanová (UK) je zapojená do 

skupiny vzdělávání v rámci EOSC 

 

K předložené zprávě o činnosti za rok 2021 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložená zpráva byla schválena jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 

 

6. Zpráva o hospodaření za rok 2021 

Zprávu obdrželi členové AKVŠ ČR předem. Jednatel AKVŠ, V. Šubrta, zprávu o hospodaření stručně 

okomentoval. Částečně kopírujeme rok 2020 z důvodu zrušení některých akcí kvůli epidemiologické situaci.  

 

počáteční stav (účet + pokladna): 751 261,32 Kč 

příjmy v roce 2021: 605 434,32 Kč 

výdaje v roce 2021: 434 915,34 Kč 

stav k 31.12.2021 (účet + pokladna): 921 759,80 Kč 

 

K předložené zprávě o hospodaření za rok 2021 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložená zpráva o hospodaření za r. 2021 byla schválena jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 
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7.  Návrh plánu činnosti na r. 2022 

Návrh byl rozeslán členům AKVŠ ČR předem. Navrhovaný plán činnosti představila a klíčové body jednotlivých 

aktivit okomentovala předsedkyně VV.  

Klíčové body jsou: 

− rozjezd práce nového výkonného výboru 

− systém sběru statistických dat: interpretace, využití pro advokacii služeb knihoven 

− odborné akce: BA2022 v Olomouci, KAM2022 v Bořeticích, spolupořadatelství NASIV2022 v Brně, 

− restart zahraničních cest, prezentace AKVŠ 

− pokračování programu stáží 

− koordinace spolupráce na projektech 

 

Poté vyzvala delegáty k diskuzi k jednotlivým aktivitám i k plánu činnosti jako celku. K předloženému návrhu 

plánu činnosti na rok 2022 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložená zpráva o hospodaření za r. 2021 byla schválena jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 

 

8. Návrh rozpočtu pro rok 2022 

Jednatel AKVŠ předloženým rozpočtem reflektuje možnosti, které rok 2022 nabízí. Jedná se především  

o alokaci prostředků na podporu vzdělávání a zahraničních cest a stáží. Další prostředky budou připraveny  

i na činnost pracovních skupin. 

 

předpokládané příjmy: 615 000 Kč 

předpokládané výdaje: 615 000 Kč 

 

K předloženému návrhu rozpočtu na rok 2022 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený návrh rozpočtu pro rok 2022 byl schválena jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 
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9. Návrh členských příspěvků pro rok 2022 

Návrh byl rozeslán členům AKVŠ ČR předem. Poplatky zůstávají stejné jako v roce 2021. Předsedkyně VV 

vyzývá, aby v případě možné změny klasifikace instituce o tomto informovaly zapojené instituce předem. 

Administrace platby poplatků proběhne stejně jako v roce 2021. Předem moc děkujeme za včasnou úhradu 

poplatků. 

 

K předloženému návrhu členských poplatků na rok 2022 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený návrh členských poplatků na r. 2022 byl schválen jednomyslně. 

 

Pozn: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 
 

10. Volby do VV AKVŠ pro období 2022–2024 

Nominování byli (řazeno dle počtu nominací): 

  

1. Václav Šubrta, VŠE (19) 

2. Hana Landová, ČZU (18)  

3. Jan Kříž, MU (17)  

4. Radka Římanová, UK (16)  

5. Markéta Bočková, MU (13)  

6. Jitka Vencláková, TUL (13)  

7. Jiří Jirát, VŠCHT (10) 

8. Blanka Jankovská, UPCE (9) 

9. Romana Applová, UPOL (8)  

10. Zuzana Činátlová, ZČU (3) 

11. Lucie Panchártek Suchá, UK (3)  

12. Helena Vorlová, JU (3)  

13. Jarmila Dvořáčková, OU (1) 

 

Hlasování bylo zahájeno v 13:56. 

 

Výsledky hlasování v 1. kole: 

1. Hana Landová, ČZU (23 hlasů) 

2.-4. Václav Šubrta, VŠE (21 hlas) 

2.-4. Jan Kříž, MU (21 hlas) 

2.-4. Blanka Jankovská, UPCE (21 hlas) 

5. Markéta Bočková, MU (17 hlasů) 

6. Radka Římanová, UK (16 hlasů) 

7. Jitka Vencláková, TUL (15 hlasů) 

8. Jiří Jirát, VŠCHT (11 hlasů) 

9.-10. Romana Applová, UPOL (10 hlasů) 

9.-10. Lucie Panchártek Suchá, UK (10 hlasů) 

11. Zuzana Činátlová, ZČU (6 hlasů) 

12 Helena Vorlová, JČU (6 hlasů) 

13. Jarmila Dvořáčková, OU (2 hlasy) 
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Vzhledem ke shodným výsledkům na 9.-10. místě je vyhlášeno 2. kolo.  

Pro hlasování přítomní delegáti využívají žlutý lístek, na který napíší svoji volbu, delegáti připojení online 

zasílají své hlasy předsedkyni e-mailem. 

 

Výsledky hlasování v 2. kole: 

1. Lucie Panchártek Suchá, UK (12 hlasů) 

2. Romana Applová, UPOL (11 hlasů) 

 

Doplňujícím hlasováním byla do VV zvolena Lucie Panchártek Suchá s 12 hlasy, Romana Applová získala 11 

hlasů, 1 delegát se zdržel hlasování. 

 

Finální podoba zvoleného výkonného výboru AKVŠ je: 

− Václav Šubrta (VŠE) 

− Jan Kříž (MU) 

− Hana Landová (ČZU) 

− Markéta Bočková (MU)  

− Blanka Jankovská (UPCE) 

− Jiří Jirát (VŠCHT) 

− Lucie Panchártek Suchá (UK)  

− Radka Římanová (UK)  

− Jitka Vencláková (TUL) 

 

Zvolení náhradníci: 

− Romana Applová (UPOL) 

− Zuzana Činátlová (ZČU) 

− Helena Vorlová (JČU) 

− Jarmila Dvořáčková (OU) 

 

Odpoledne proběhlo první jednání výkonného výboru, který si zvolil následující předsednictvo: 

Předseda: Václav Šubrta (VŠE)  

Místopředseda: Jan Kříž (MU)  

Jednatelka: Hana Landová (ČZU)  

Členové:  

− Markéta Bočková (MU)  

− Blanka Jankovská (UPCE) 

− Jiří Jirát (VŠCHT) 

− Lucie Panchártek Suchá (UK)  

− Radka Římanová (UK)  

− Jitka Vencláková (TUL) 

 

Hlasování: 9 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

 

11. Strategický plán AKVŠ 2022-2024 

Stávající VV připravil návrh klíčových oblastí a rolí pro nadcházející období, priority pro jednotlivé roky bude 

určovat nový výkonný výbor vzešlý z voleb na Výroční konferenci. Předložený strategický plán vymezuje roli 

AKVŠ. Za podstatné považujeme posilování kompetencí knihoven, podporu lepšího ukotvení knihoven 

v prostředí vysokých škol a spolupráci na inovativních projektech a využití technologií. Nezbytnou součástí 

práce AKVŠ je také posílení komunikace, a to jak interní, tak i ven vůči MŠMT, ČKR a dalším subjektům,  

a zastupování zájmů knihoven v širším kontextu. 
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K předloženému strategickému plánu na období 2022-2024 nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložený návrh Strategického plánu AKVŠ byl schválen jednomyslně. 

 

 Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 
 

12. Vyhlášení výběrového řízení Fondu podpory zahraničních cest na rok 2022 

 

J. Kříž vyhlásil výběrové řízení pro rok 2022. Byla rozšířena možnost o žádost o příspěvek na online semináře. 

Byli osloveni členové hodnotící komise: 

− M. Hladíková (UJEP) 

− L. Melicharová (UPCE) 

− M. Faitová (ZČU) 

− komisi doplní i místopředseda VV a člen VV, kteří budou zvoleni během odpoledního jednání VV 

 

První kolo proběhne v termínu 1. - 30. 3. 2022, výsledky do 15. 4. 2022. V případě, že nebudou vyčerpány 

všechny prostředky, bude vypsáno druhé kolo, a to od 1. 4. do 31. 5. 2022. Pokud i nadále nebudou finance 

vyčerpány, bude zvažováno vypsání třetího kola. 

 

Hlasování zároveň o složení hodnotící komise i o harmonogramu vyhlášení výběrového řízení. 

 

K předloženému návrhu vyhlášení fondu EIZ nebyly vzneseny připomínky.  

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložené návrhy byly schváleny jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 

 

13. Různé a diskuze 

− P. Rygelová se loučí, k 31. 3. 2022 ukončí pracovní poměr na VŠB-TUO 

− V. Šubrta informuje o projektu CARDS PNG – nyní je situace, kdy můžeme využít potenciál pracovních 

skupin, teď máme možnost na projektu pracovat, AKVŠ považuje za důležité projekt podporovat jak 

z hlediska pracovních skupin, tak sdílení informací i pro nezapojené školy, nebo školy, které zapojení nyní 

zvažují. Využijme maximálně potenciál technologie a spolupráce, které se nabízí. M. Faitová (ZČU) požádala 

kolegyni L. Panchártek-Suchou (UK) o možnost ukázky práce s tištěnými zdroji v Almě, H. Landová tlumočí 

nabídku individuálních konzultací v ÚK UK.  

− p. prorektor Radek Holý (ČVUT) – doporučuje nedívat se na PNG pouze úzkým knihovnickým pohledem, 

nutno myslet na integraci v rámci VŠ a dbát na dodržení GDPR 
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14. Usnesení konference 

H. Sedláčková za návrhovou komisi seznámila účastníky konference s návrhem usnesení. Plné znění usnesení 

je přílohou č. 1 zápisu. 

 

Hlasování: 24 pro, 0 se zdržel, nikdo proti. 

Předložené návrhy byly schváleny jednomyslně. 

 

Pozn.: Hlasování probíhá ústní formou nebo přihlášením k diskusi. Online forma hlasování proběhla prostřednictvím 

zvednutí ruky v MS TEAMS. 

 

15. Závěr 

Předsedkyně na závěr upozornila, že budou v brzké době odeslány faktury na členské poplatky, poděkovala 

všem účastníkům a výroční konferenci ukončila. 

Zapsala: M. Bočková 

Schválila: H. Landová 

 

 

Přílohy: 

1. Usnesení 20. výroční konference AKVŠ ČR, z. s. konané dne 24. 2. 2022 
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Příloha č. 1  

 
 

USNESENÍ 

20. výroční konference  

Asociace knihoven vysokých škol České republiky, z. s., 

konané dne 24. 2. 2022 

 

Výroční konference  

s c h v a l u j e  

• volbu pracovních komisí v navrhovaném složení 

• zprávu o činnosti za období 2021 

• zprávu o hospodaření za rok 2021 

• plán činnosti pro rok 2022  

• návrh rozpočtu na rok 2022  

• návrh členských příspěvků pro rok 2022 

• Strategický plán AKVŠ na období 2022-2024 

• vyhlášení výběrového řízení Fondu podpory zahraničních cest pro rok 2022 

• složení hodnotící komise: místopředseda/místopředsedkyně VV, člen VV, Marcela Hladíková 

(UJEP), Mgr. Lucie Melicharová (UPCE), PhDr. Miloslava Faitová (ZČU) 

z v o l i l a 

• členy Výkonného výboru AKVŠ na období 2022-2024: 

o Václav Šubrta (VŠE) 

o Jan Kříž (MU) 

o Hana Landová (ČZU) 

o Markéta Bočková (MU)  

o Blanka Jankovská (UPCE) 

o Jiří Jirát (VŠCHT) 

o Lucie Panchártek Suchá (UK)  

o Radka Římanová (UK)  

o Jitka Vencláková (TUL) 

s t a n o v u j e  

výši ročního členského příspěvku pro rok 2022 podle modelu 

 Klasifikace instituce  Počet FTE  Výše poplatku  

Velmi malá (XS)  do 1000  5 000 Kč  

Malá (S)  do 3000  10 000 Kč  

Střední (M)  do 15 000  15 000 Kč  

Velká (L)  do 30 000  20 000 Kč  

Velmi velká (XL)  nad 30 001   25 000 Kč  

 

u k l á d á  

• výkonnému výboru zabezpečovat činnost Asociace v souladu s plánem činnosti. 


